

Circular No. (3) of 2024 Regarding Non-Bahraini Workers in the Private Sector Subject to the End of Service Indemnity System

Dear Employers,

With reference to Prime Minister's Decision No. (109) of 2023 issuing an end of service Indemnity system for non-Bahrainis working in the private sector, employers will be required to submit salary data for non-Bahraini insureds employees working for them to Social Insurance Organization in accordance with the provisions of the decision, so that the salary is the consideration specified in the employment contract that is paid to the worker on a periodic basis, in addition to the increases that occur to him and the social allowance, if any, and If the employer does not commit to submit it within the specified time, the contributions will be calculated on the basis of the monthly salary which is submitted for the Work Injury Insurance contributions.

تعميم رقم (3) لسنة 2024 بشأن خضوع العامل غير البحريني في القطاع الأهلي لنظام مكافأة نهاية الخدمة

السادة الأفاضل / أصحاب العمل المحترمين

بالإشارة إلى قرار رئيس مجلس الوزراء رقم (109) لسنة 2023 بإصدار نظام مكافأة نهاية الخدمة لغير البحرينيين العاملين في القطاع الأهلي، سيتوجب على أصحاب العمل تقديم بيانات أجور المؤمن عليهم غير البحرينيين العاملين لديهم للهيئة العامة للتأمين الاجتماعي بما يتوافق مع أحكام القرار، بحيث يكون الأجر هو المقابل المحدد في عقد العمل الذي يدفع للعامل بصفة دورية مضافاً إليه الزيادات التي تطرأ عليه والعلاوة الاجتماعية، إن وجدت، وإذا لم يلتزم صاحب العمل بتقديمها خلال الميعاد المحدد تُحسب الاشتراكات على أساس الأجر الشهري الخاضع لاشتراك التأمين ضد إصابات العمل.

For more details, please check the "E-Services User Manual for End of Service Indemnity System for Non-Bahraini workers" available on SIO's website.

We would also like to inform you that a new monthly invoice will be issued to claim monthly contributions for the end of service Indemnity starting on March 2024 in accordance with the decision of the Prime Minister referred to above.

The employer will be able to pay end of service Indemnity system contributions electronically through SIO's website only.

Appreciating your cooperation,

Social Insurance Organization

وللمزيد من التفاصيل الرجاء التحقق من "دليل الخدمات الإلكترونية لنظام مكافأة نهاية الخدمة للعاملين غير البحرينيين" المتوفر على الموقع الإلكتروني للهيئة.

كما نود الإفادة بأنه ستصدر فاتورة شهرية جديدة للمطالبة بالاشتراكات الشهرية لنظام مكافأة نهاية الخدمة اعتباراً من شهر مارس 2024 عملاً بقرار رئيس مجلس الوزراء المشار إليه أعلاه.

وسيتاح لصاحب العمل دفع اشتراكات نظام مكافأة نهاية الخدمة إلكترونياً عبر الموقع الإلكتروني للهيئة فقط.

مقدرين لكم حسن تعاونكم،

الهيئة العامة للتأمين الاجتماعي